
 

 

Nový školní rok 

V pondělí skončí letní prázdniny a do škol se vrátí děti. Do lavic usedne zřejmě méně prvňáků než v předchozích letech. 

Ministerstvo jich očekává asi 108.000, což je podobně jako v letech 2012 a 2013. Po letech se zřejmě naopak zastaví 

úbytek středoškoláků. Do prvních ročníků by jich mělo nastoupit zhruba 102.400, což je přibližně o 1500 žáků více než 

loni. Nový školní rok s sebou přinese některé nové úpravy stávajících předpisů. Jeho začátek poznamená také tlak 

odborářů na růst platů učitelů i nepedagogických pracovníků ve školství. Celkový počet žáků základních škol se podle 

odhadů ministerstva školství zvýší o 16.700 na přibližně 922.900. Do škol přijde i zhruba 24.000 dětí, které loni dostaly 

odklad školní docházky a také přibližně 700 pětiletých dětí, které začnou do školy chodit dříve. Odhad počtu šestiletých 

dětí, které zatím do školy nepůjdou, je podle ministerstva ještě velmi nepřesný. Zápisy do prvních tříd se totiž letos 

přesunuly z lednového a únorového termínu na duben, od čehož si resort sliboval právě snížení počtu odkladů. Podle 

úřadu by se v nadcházejícím roce mohl týkat asi 22.000 dětí. Přesné údaje bude resort znát až po vyhodnocení sběru 

dat během podzimu. 

Do naší základní školy nastoupilo celkem 13 nových žáčků. Jejich třídní učitelkou se stala paní Mgr. Ingeborg Nekolová. 

Přivítat nové žáčky školy přišla paní ředitelka školy Mgr. Mirka Macková a zástupci obce pan starosta obce František 

Moravec a Helena Nová. Pan starosta si jako první vzal slovo a přivítal děti i rodiče. Informoval je o nových věcech ve 

škole a o tom, co čeká školu v nejbližší době. Nakonec se osobně seznámil s každým prvňáčkem, potřásl jim rukou a 

předal balíčky od obce. Dále dostali balíček od školy v hodnotě 200 Kč, boxík na svačinu od firma Lactea a tašku od 

rádia Impuls.  

Za obec věřím a doufám, že se naší škole bude dařit a žákům ve škole líbit.  

obec Staré Křečany 
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Mateřská škola Staré Křečany

Nový rok začal i v Mateřské škole Staré Křečany. Ten 

sice začal o něco dříve, ale i sem přišly nové děti. Nyní 

do ní chodí 35 dětí. 22 „velkých“ předškolních dětí a 13 

malých (z toho 6 dvouletých). O nejmenší se stará paní 

Bc. M. Diessnerová, o ty starší paní B. Choutková. 

Ředitelkou je nadále paní D. Bartůňková. Přes letní 

volno se v celé školce vymalovalo a na zdech vznikly 

nádherné malby. Školka má i nově vypracovaný 

vzdělávací program s názvem „Barevný rok“. 

obec Staré Křečany

 

 

 

 

 

 

 

 

Virtuální cestování 
Pro cestovní ruch je velice důležité mít nějakou propagaci. Obci se naskytla možnost zajistit elektronické zviditelnění, 

pomocí kterého si naši malou obec může najít kdokoliv. Jedná se o webovou aplikaci virtuálního cestování krajem, 

která ukazuje různá místa České republiky a zahraničí pomocí nejmodernějších zobrazovacích technologií - 

virtuálních prohlídek, které jsou pomocí GPS vloženy do naší 3D virtuální google mapy. Virtuální prohlídka je speciální 

fotografie, která zobrazí prostor v maximálním úhlu záběru 360 x 180 stupňů. Vidíte tak vše kolem vás, nad i pod 

vámi. Hlavním smyslem virtuální prohlídky je pozvat návštěvníka na skutečnou návštěvu nebo ukázat místo na 

maximální úrovni pro návštěvníky, kteří se na místo nemohou dostat, ať již z finančních, zdravotních nebo jiných 

důvodů. V obci je nyní takhle zmapovaných pět míst. Výhled na obec z pramenů Mandavy, pomník v Panském, Kostel 

sv. Jana Nepomuckého, Křížová cesta v Brtníkách a podstávkové domy v Kopci. 

obec Staré Křečany 
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Informace

INFORMACE K ODKLÁDÁNÍ DŘEVA VE 

STARÝCH KŘEČANECH 

 

• Odkládat lze pouze dřevo (např. starý nábytek) 

zbavené kovových, plastových, skleněných a 

čalouněných součástí, rozložené na desky 

• Odkládací plocha se nachází v objektu bývalé 

traktorky Nové Křečany č.p. 10, 407 61 Staré Křečany 

• Přivážení dřeva je možné v přípustné provozní 

době každý pátek (s výjimkou státních svátků) od 13.00 

hod. do 15.00 hod.  

• Upozorňujeme všechny občany na řádné 

dodržení pevně stanovené doby pro odkládání dřeva 

do Traktorky.

INFORMACE K ODKLÁDÁNÍ KOVOVÝCH 

OBALŮ VE STARÝCH KŘEČANECH 

 

• Kovy je možné odkládat do sběrné nádoby, 

umístěné v objektu bývalé traktorky Nové Křečany č.p. 

10, 407 61 Staré Křečany,  

• Kovy je možné přivézt v přípustné provozní 

době každý pátek (s výjimkou státních svátků) v časech 

od 07.00 hod.  do 07.30 hod. a od 15.00 hod. do 15.30 

hod. 

• Upozorňujeme všechny občany na řádné 

dodržení pevně stanovené doby pro odkládání kovů do 

Traktorky.

 

 

 

 

 

 

Prodej traktoru Škoda 
Obec zveřejňuje záměr prodeje zemědělského, 

kolového traktoru Škoda ŠT 180. Technický popis 

stroje: podvozek LIAZ, motor LIAZ, rok výroby 1976, 

platná technická prohlídka do 6. 9. 2019, opatřen 

přední radlicí pro terénní úpravy. Při dohodě lze dodat 

i velký šípový pluh na sníh, který není zakalkulován 

v ceně. Cena prodeje je stanovena na 85 000 Kč, při 

rychlém jednání lze uvažovat o příznivé slevě. Písemné 

nabídky jsou přijímány na podatelně Obce Staré 

Křečany, elektronicky na krecany@volny.cz. 

 

mailto:krecany@volny.cz
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Když je nějaký problém, založí na něj 

další nový úřad 
 

Při jednání na senátním výboru nám navrhovatel – 

vysoký státní úředník – usilovně vysvětloval, jak je na 

„problém“ strašně potřeba vytvořit nový 

specializovaný úřad. A rychle. Spěchá to, hrozí nám 

nebezpečí. Jde nám o lidi.  

Že v novele zákona k novému zákonu, přijatému před 

půl rokem, jsou dvě zásadní chyby?! Ale to přece není 

důležité! Takto se to stejně nebude používat! Až pak se 

to opraví! Vždyť to spěchá, rychle, úřad na problém je 

potřeba hned! Schvalte to, neopravujte, to se může 

udělat klidně až potom… 

Při projednávání z něj vypadlo, jak si úředníci přes vládu 

sami sobě dávají za úkol takové nové úřady vytvářet 

Dala nám už vláda ten úkol na vytvoření nového úřadu 

pro nás? Ano? Tak rychle do toho! A už to sviští, už to 

jede… 

Vysvětlování, že je nutné, aby byl úřad oddělen od jiné 

státní správy, byl nezávislý, že to bude jen malý úřad 

atd., to je vždy stejné.  

Začíná se na 80 lidech… (a čtyřech budovách). 

Za dva roky to bude dvě stě. Generální ředitel, další 

ředitelé, náměstci, sekretářky, asistentky, vedoucí 

odboru, vedoucí oddělení… a také řidiči a tak. Po 

dalších dvou letech krajské pobočky s krajskými 

řediteli… a další řidiči.  

Vždy se najde nějaký důvod, proč zřídit úřad. Jde o 

bezpečnost, o boj s korupcí, hlídání, hospodárnost, 

konkurenceschopnost… bla bla… Jen za poslední rok si 

vládní koalice prosadila zřízení dalších zhruba deseti 

nových státních úřadů, např. Úřad pro dohled nad 

hospodařením politických stran a politických hnutí, 

Národní rozpočtová rada, Národní úřad pro 

kybernetickou a informační bezpečnost atd. Výbory, 

komise… a další a další. A hlavně rychle, aby se to stihlo 

do voleb. Obsadit další zajímavá místečka!  

Co s tím? Nehlasuji pro tyto nové úřady a další 

nesmyslné zákony, upozorňuji na to, píši o tom… Jistě, 

nestačí to.  

Po dvou měsících koukám na televizi… a vidím ředitele 

nového úřadu… a byl to ten úředník, co nám 

vysvětloval tu strašnou potřebnost toho úřadu.  

O tom to asi nakonec celé je…  
Váš senátor 

Zbyněk Linhart 

 

Objektivita v dotacích, hlavně 

neodpovědnost! 

 

V rámci tažení proti korupci, čímž ji současně 

nepopírám, se při přidělování dotací nastavují stále 

„objektivnější“ kritéria. Co to ta objektivita je, si 

můžeme ozřejmit např. na Wikipedii. Je to takový 

popis, který se snaží co nejvíce přiblížit svému 

předmětu, a tedy co nejvíce omezit vliv poznávající 

osoby. Neměl by být závislý na osobách, a tedy platný, 

použitelný a přijatelný pro každého. 

Takže se při přidělování dotací nastaví bodování podle 

mnoha „objektivních“ kritérií. A ono to opravdu 

funguje. Až na to, že jsou tací, co jen účelově píší 

projekty tak, aby splnili objektivní hodnocení. Někdo to 

napíše tak, aby dostal ty potřebné body, nebo si je 

dokonce sám „předpřidělí“ v tabulce, aby se to dalo 

objektivně zkontrolovat, a ten kdo to „hodnotí“, to už 

může jen potvrdit. Sakra, je to tak. Tady je 10 bodů a 

ani o chlup míň, tady přesně 5, tady se splnilo 20 atd. 

Dohromady to fakt dělá těch 90 bodů, přes to nejede 

vlak. Všichni, co mají nad 70 bodů, dostanou dotaci. 

Není ten projekt úplná blbost, vždyť to nemá hlavu ani 

patu? To sice jo, ale splňují ta objektivní kritéria, mají 

nárok na plný počet bodů. A peníze! A je o ty aktivity z 

cílové skupiny zájem? Pokud ví celá komise, tak sice 

není, ale má to plný počet bodů. K čemu to slouží? 

Napsali tam, že vyškolí minimálně 20 lidí. Splňují tak 

objektivní kritéria. A nestojí za tím projektem dokonce 

tahle zprofanovaná spřátelená skupina? Stojí, ale má to 

plný počet bodů, protože objektivně podle 

předložených papírů mají finanční zdraví na plný počet 

bodů. Můžeme ten projekt nedoporučit ke schválení a 

dotaci? To nejde, má plný počet bodů. Tak co s tím 

můžeme dělat, když se nám ten projekt vůbec nelíbí a 

nesouhlasíme s ním ani s jeho podporou? To je ale jen 

váš subjektivní dojem, objektivně je projekt v pořádku 

a musí dostat plný počet bodů. Jediné, co můžete, je 

navrhnout plnou dotaci. To se objektivně zkontroluje 

ministerstvem, a když to bude v pořádku a v souladu s 

objektivními kritérii, bude dotace přidělena.  

A tak často účelově založené firmičky čerpají dotace na 

školení, dělání strategií… 3 miliony sem, pět tam… 

Hlavně, že se čerpá! 

Škoda, mohli bychom být i díky evropským dotacím o 

dost dál. Nebudeme. Alespoň, že ministr financí to 

přizná veřejně (to i proto, že nikam nekandiduje). 
Váš senátor 

Zbyněk Linhart 
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Upozornění od ČEZu 

Distribuce ČEZ vydala upozornění k odstranění stromoví a jiných porostů. Zásah se má provádět průběžně v období 

vegetačního klidu. Nebude-li zásah proveden do 15. listopadu tohoto roku a bude-li ohrožena bezpečnost a 

spolehlivost provozování zařízení distribuční soustavy, je pověřený pracovník společnosti ČEZ oprávněn ke vstupu na 

dotčené pozemky za účelem provedení zásahu. Zásah proveďte tak, aby byla zachována níže uvedená nejmenší 

vzdálenost větví stromu a jiných porostu od nadzemního vedení: 

• vedení nízkého napětí do 400/230 V – 2 metry od vodičů 

• vedení vysokého napětí – 7 metrů od vodičů 

• vedení velmi vysokého napětí -12 metrů od vodičů 

Slovo starosty obce 
Vážení spoluobčané!  

Často jsem v kontaktu s našimi spoluobčany, kteří upozorňují na poškozování a devastaci naší obce ze strany vandalů. 

Je mi smutno při pohledu na hřbitovní zeď. Tuto zeď zdobí „grafity“ sprejerů. Takto přistupují některé osoby z našich 

řad k pietnímu místu? V poslední době obec zaznamenává v okolí hřbitova větší koncentraci osob, hlavně kolem kaple. 

Je zde neustálý nepořádek, dochází k poškozování zařízení hřbitova a co je nejsmutnější i samotných hrobů. Toto 

jednání nechápu. Obec v součinnosti s policií pracuje na opatření k eliminaci tohoto jednání. Paradoxem je ta 

skutečnost, že cca 100 m od hřbitova je hřiště, jsou zde nainstalovány posilovací prvky, které byly též poškozeny. Na 

těchto posilovacích strojích se dočtete různých vzkazů, které jsou zde zapsány lihovou fixou, odstranění je dosti 

náročné a nákladné. Mohu pokračovat dál v mé procházce a dojdu k zadní rampě Polyfunkčního domu, opět 

nepořádek, nedopalky a vzkazy nastříkané na zdi. To nebudu mluvit o lavičkách v parku u fary, krádeží poklopů a 

kanalizačních mříží. Zde byly zcela ohroženy životy našich nejmenších, jelikož si chodí hrát ven. Těmito krádežemi 

páchají tyto osoby obecné ohrožení nás všech. 

Je mi opět smutno při pohledu na nově vybudované dětské hřiště u budovy ZŠ. Zde došlo k přeříznutí sítí, na kterých 

si děti hrají, zjistili jsme zde velký nepořádek, výskyt stříkaček a jiného toxického materiálu. Tak takto si asi nikdo z nás 

nepředstavuje naše společné prostory, kde by si děti mohly hrát. Zároveň je zde i otázka: „Proč obec společně se 

základní školou přistoupily k opatření a omezily přístup na toto hřiště?“. Je to jednoduché - z čisté obavy, aby zde 

nedošlo ke zranění našich dětí. Samozřejmě chápu, že občané poukazují na to, že je zde hřiště a děti si zde nemohou 

ve volném čase hrát. Obec však nemá kapacity, aby tyto prostory střežila 24 hodin denně. Proto přicházím s výzvou. 

Nebuďme lhostejní k tomu, co se kolem nás děje! Jsme přístupní hledat různé alternativy, jak těmto negativním jevům 

zabránit, ale i bez vašich připomínek, podnětů a upozornění to půjde velice pomalu a těžko. 

Chci vás, naše slušné spoluobčany, ujistit, že nás i toto negativní jednání neodradí od dosavadní práce a že i nadále 

pracujeme na zvelební naší obce. Nelze tato jednání nečinně přehlížet. Bylo podáno několik trestních oznámení a věcí 

se zabývají orgány činné v trestním řízení. To je však již pozdě. Každý z nás by měl mít zájem na tom, abychom žili 

spokojeně a šťastně a pokud budu mít tu možnost, budu vždy na straně slušných a poctivých lidí. Na druhou stranu, 

vždy budu vystupovat nekompromisně a razantně proti bezpráví, trestné činnosti a dalším negativním jevům, které 

maří naší společnou práci. 
František Moravec 

starosta obce 
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Soutěž 
   Vážení čtenáři, fotografie a tajenka pro většinu z vás nebyl žádný problém a sešlo se mnoho správných 

odpovědí. Část obce z pořízené fotografie je Panský při pohledu na Vlčí horu a v tajence se schovávalo slovo 

POKYNY. Vylosovaní vítězové jsou pan D. Kousal, pan E. Patzko a pan D. Štěpánek. Gratulujeme a cenu si 

můžete vyzvednou osobně na Obecním úřadě Starých Křečan v úředních hodinách. 

Pravidla soutěže a postup pro umístění do slosování: 

1) Na e-mailovou adresu soutezkrecany@seznam.cz nebo na obecní úřad s přiloženým příjmením, 

jménem a adresou napsat o jakou se jedná budovu. Nápověda – jedná se u budovu na samém 

okraji katastrálního území obce. 

2) Poslední termín pro zaslání je 18. října, tento den proběhne i slosování 

3) Výherce bude zveřejněn v následujícím zpravodaji a od zveřejnění si může vyzvednout cenu osobně 

na Obecním úřadě ve Starých Křečanech 

 

mailto:soutezkrecany@seznam.cz
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Dovolená Mudr. Svoboda 
Od 14. 9. 2017 do 8. 10. 2017 má pan doktor Svoboda 

dovolenou. Jeho zástupcem v těchto dnech je paní 

doktorka Kučerová, která má ordinaci na pěší zóně, 

Třída 9. května v Rumburku, budova lékárny. 

Dětské hřiště v areálu ZŠ 
Záměr obce vybudovat „hřiště pro všechny“, aby mohli 

hravě trávit volný čas, byl skvělý nápad. Leč rok se 

s rokem sešel od doby jeho užívání a některé části na 

herních prvcích již volají po opravě. Je smutné dívat se 

na roztrženou síť, ulámanou tabulku, nalomenou 

skluzavku, rozbitou stříšku, všudypřítomné vulgární 

nápisy a znaky a často poházené odpadky, i když je 

v blízkosti odpadkový koš. Byli jsme proto nuceni areál 

hřiště uzamykat po skončení činnosti ve školní družině, 

tj. v 16 h, areál je nepřístupný bohužel i o víkendu. Až 

dostanou „malí“ i „velcí“ rozum a budou se chovat na 

hřišti slušně a využívat prostory jen k odpočinku, areál 

se zase zpřístupní všem. 

Zahájení školního roku 2017/18 v ZŠ 
Prázdniny utekly jako voda a do školních lavic zas usedli 
naši malí žáčci, jejichž řady rozšířilo nejen 13 prvňáčků, 
ale i 3 žáci zcela noví. Slavnostní atmosféru navodil pan 
starosta svým projevem, ale také úsměvy nových paní 
učitelek a paní asistentky, které doplnily naše řady. 
Žáčky čeká během roku mnoho zajímavých akcí, 
překvapení a zájmových kroužků. Již minulý týden 
k nám zavítalo divadélko z Hradce Králové a představilo 
cestovatele Dr.Emila Holuba a jeho putování po Africe. 
V říjnu se všichni vydají na seznamovací výlet do 
Ploskovic, kde bude pro děti připravený i doprovodný 
zámecký program. Ze všeho nejvíc se těšíme na 
otevření šatny v suterénu školy, jejíž rekonstrukce se 
dokončovala během prázdnin za velkého přispění obce. 
Slavnostní otevření bude koncem října. 

 
Mgr. Mirka Macková 

Ředitelka školy 
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